gazette Apresyan (En-Ru)

- **1.** [gə'zet] *n* 
  - 1. официальныйорган печати; правительственныйбюллетень вестник; *особ.* один из трёх официальных правительственных бюллетеней (The London Gazette, The Edinburgh Gazette, The Belfast Gazette)

to be /to appear, to have one's name/ in the gazette - быть упомянутым в газете, попасть в газету, *особ.* быть объявленным несостоятельным должником

- 2. уст. газета, ведомости
- 2. [gə'zet] v обыкн. pass

опубликовывать в официальномбюллетене

to be gazetted - **воен.** быть произведённым в какой-л. чин (о чём сообщается в официальном правительственном бюллетене)

to be gazetted out - воен. поместить в газете приказ об увольнении в отставку

## gazette

Oxford Advanced Learners Dictionary 8th Ed.

gaz-ette [gazette gazettes gazetted gazetting] BrE [gə'zet] \* NAmE [gə'zet]

## nour

gazette

- 1. an official newspaper published by a particular organization containing important information about decisions that have been made and people who have been employed
- 2. Gazette used in the titles of some newspapers
  - · the Evening Gazette

## Word Origin:

early 17th cent.: via French from Italian gazzetta, originally Venetian gazeta de la novità 'a halfpennyworth of news' (because the news-sheet sold for a gazeta, a Venetian coin of small value).

## Example Bank:

• The institute publishes a gazette twice a year.

ga zette /gə'zet/ BrE \* AmE noun [countable]

Longman DOCE 5th Ed. (En-En)

[Date: 1600-1700; Language: French; Origin: Italian gazzetta, from Italian dialect gazeta 'small coin' (the price of the newspaper)]

1. British English an official newspaper, especially one from the government giving important lists of people who have been employed

- by them etc
  2. used in the names of some newspapers:
  - the 'Phoenix Gazette'

gazette Freakuency Pack

15000 14997 COCA

RANGE: 7k GAZETTE 181

gazette 133

gazettes 12

gazetteer 36

gazetteers 0

COCA 500k Unlemmatized

76**65556**133 nn1